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Vi vil stille opp for Harstad!

Program 
Harstad 
Arbeiderparti



FORORD
Harstad er en spennende kommune og by. Mulighetene og utfordringene står i kø. 
Gjennom valg er du som innbygger med på å bestemme hvilken retning 
kommunen vår skal ta. Hva er viktig for deg, hvilke verdier og hvilke saker er 
viktig når framtidas Harstad skal bygges? Det er det opp til deg å ta 
stilling til.

Jeg er så heldig å få lov å være ordførerkandidat og en del av et sterkt og 
kompetent lag. Listekandidatene kommer fra hele kommunen og har variert 
yrkesbakgrunn. Vi har kandidater i de fleste aldersgrupper, spennende nye navn 
og noen med lang politisk fartstid. Til felles har de at de alle ønsker alle å gjøre 
en innsats. Både de og jeg vil stille opp for fellesskapet og for Harstad. Får 
Harstad Arbeiderparti din stemme og tillit, lover vi å gjøre vårt beste for å bygge 
framtidens Harstad basert på verdiene rettferdighet, likeverd og like muligheter
gjennom sterke fellesskapsløsninger.

Godt valg.

Vi vil stille opp for Harstad!
At man stiller opp for andre er en verdi som norsk dugnadskultur og samhold er 
tuftet på. Velferdsstaten og velferdskommunene er bygget over samme lest; at 
fellesskapet stiller opp for de som trenger det.

I en tid hvor verden blir mer utrygg, hvor polarisering mellom ytterste høyre og 
ytterste venstre tiltar, er det mer enn noen gang behov for en politikk som bygger 
på verdiene rettferdighet, likeverd, like muligheter og fellesskapsløsninger. Det er 
en slik politikk Harstad Arbeiderparti vil føre. Det er det vi mener når vi bruker 
slagordet - vi vil stille opp for Harstad.

Å kunne ytre seg fritt er en viktig verdi i et demokratisk samfunn. Likevel ser vi 
at debattklimaet på sosiale medier ofte går for langt i form av karakteristikker av 
mennesker og synspunkter. Det blir de mest ytterliggående som får råde grunnen. 
Mange kvier seg for å ytre sin mening. Majoriteten tier og polariseringen øker. Vi 
vil bidra til et mer saklig og samlende debattklima; snakke om egen politikk, ikke 
karakterisere andre og forsvare andres rett til å ytre seg om sak.

Vi må skape verdier for å kunne dele rettferdig. Landsdelen vår er rik på 
naturressurser. Ved å ta disse i bruk på en miljømessig bærekraftig måte, kan det 
skapes nye arbeidsplasser i nord. Det er viktig for Nord-Norge, og det er viktig 
for Harstad. Kommunen skal være en pådriver og tilrettelegger for nye arbeid-
splasser og næringsliv i vår region.

Gjør din plikt. Hvis vi skal kunne ha en god velferdskommune, er det viktig at de 
som kan og vil bidrar. Vi vil føre en politikk som stiller krav til våre innbyggere, 
gir nye muligheter til personer som har falt utenfor arbeidslivet og motvirke at 
personer med restarbeidsevne blir passive stønadsmottagere.

1. Kari-Anne Opsal, 1967,
jurist/universitetslektor -
ORDFØRERKANDIDAT

2. Trond H. Henningsen, 
1973, Harstad.
Økonomirådgiver

3. Sigrid Ina Simonsen, 
1983, Harstad. Reservoar-
ingeniør/fylkesråd
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Å stille opp for hverandre innebærer å føre en politikk som gir like muligheter 
for alle - Alle skal med. Sosial omfordeling og velferdsordninger basert på 
fellesskapsløsninger er forutsetninger for å få dette til. Det samme er et tett og 
forpliktende samarbeid med arbeidstakerorganisasjonene. Innbyggere i Harstad 
skal få kvalitetsmessig gode og offentlige tjenester. Vi vil ikke privatisere barne-
hager, skoler eller helse- og omsorgstjenester. Vi har også som mål at ingen skal 
være bostedsløse i vår kommune.

Å investere i gode oppvekstsvilkår: gode barnehager og skoler, er å investere i 
de som skal bære velferden i neste generasjon. Da har vi ikke råd til at mange 
barn ikke oppnår grunnleggende ferdigheter i grunnskolen, at mange faller fra 
på videregående skole og senere også utenfor arbeidslivet. Med mer målrettet og 
systematisk tidlig innsats, vil vi søke å motvirke frafall i skolen.

Innen helse- og omsorgstjenestene skal vi videreføre og utvikle Harstad som en 
livsgledekommune, og legge til rette for at frivillige også kan bidra. Mennesker 
som søker eller mottar tjenester fra kommunen skal møtes med verdighet og 
respekt. Når «eldrebølgen» kommer, vil vi ha behov for mange flere hender i 
helse og omsorgstjenestene. Vi må ruste oss for dette. Gjøre det attraktivt å jobbe 
i sektoren, drifte smartere, ta i bruk velferdsteknologi og ha tilstrekkelig antall 
sykehjemsplasser og omsorgsboliger.

Lag og foreninger sin innsats for at Harstad skal være en god by å bo i, er 
uvurderlig. De stiller opp for Harstad. Vi vil styrke samarbeidet og legge til rette 
for støtteordninger som stimulerer til økt aktivitet.

At vi stiller opp for hverandre innebærer også at vi vil føre en politikk for et raust 
og tolerant Harstad. Vi vil bekjempe all form for diskriminering og fremmed-
frykt. Vi vil øke innsatsen for at mennesker som har fått asyl og bosettes i vår 
kommune skal integreres på en god måte. Vi vil følge opp tiltakene i 
integreringsplanen. Vi vil føre en politikk som fremmer likestilling og likev-
erd, herunder skal vi utarbeide egen plan for kjønns- og seksualitetsmangfold 
(LHBT+).

Vi vil stille opp for felleskapet og for Harstad. Vil du?

   

4. Kjetil Bjørkelund, 
1950, Harstad.
Pensjonist

5. Else Marie Stenhaug,
1970, Harstad.
Daglig leder

6. Tom Einar Karlsen, 
1981, Harstad.
Organisasjons-arbeider
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7. Stine Flermoen, 
1969, Harstad. 
Lærer

8. Leif Lysvik, 1954,
Harstad. Førstelektor

9. Silje Kristine Kolloen, 
1984, Harstad.
Arealplanlegger 

Trygg styring – økonomisk politikk
De siste år har Harstad Arbeiderparti og flertallskonstellasjonen 
(Senterpartiet, Venstre og Kristelig folkeparti) ført en politikk som har forbedret 
den  økonomiske situasjonen til Harstad kommune betydelig. Tøffe driftsmessige 
omstillinger har blitt gjort, investeringstakten er bremset og vi har bygd opp 
driftsfond slik at vi kan møte økonomisk tøffere tider. Veksten i den kommunale 
gjelden har avtatt, og 2017 var første år at gjeldsprosent i forhold til brutto 
driftsbudsjett gikk ned.

Å ha orden på økonomien er alfa og omega når vi skal møte framtidas 
driftsmessige utfordringer og investeringsbehov. Vi har et langsiktig mål om at 
gjelden skal reduseres. Handlingsregelen om av 50% av driftsoverskuddet skal 
gå til gjeldsreduksjon, står fast.

Med store behov for investeringer kan det bli vanskelig å holde løftet om at 
gjelden på sikt skal reduseres. Av denne grunn er det behov for å se om enkelte 
av investeringene (les: bibliotek og kino) kan løses i samarbeid med andre 
aktører. Eksempelvis kan en privat aktør bygge, Harstad kommunale 
pensjonskasse kjøpe bygget og kommunen leie hos disse. De årlige 
merkostnadene for leie må være moderate for å kunne forsvares ut fra et 
kost/nytte perspektiv. På denne måten kan man få til sentrumsutvikling uten 
stor økonomisk belastning og risiko for kommunen. Gitt samme begrunnelse 
kan det være vanskelig å finne rom for å bygge nytt rådhus i denne valgperioden.

Ytre forhold påvirker økonomien; eksempelvis de statlige overføringene, 
skatteinntektene og rentenivået. Dersom de økonomiske forutsetningene endres 
til det verre, får det betydning både for investeringstempo og driftstiltak. 
Ambisjonene i programmet, hviler på forutsetningen om at kommunens 
inntektsnivå holder seg på dagens nivå. Trygg økonomisk styring må gå foran 
investeringer ved motstrid. Mange av innbyggerne i Harstad opplever at 
belastningen av bompenger sammen med de kommunale avgiftene er tyngende. 
Vi kan ikke love å fjerne bompenger eller eiendomsskatt, men vi går til valg på 
at eiendomsskatten ikke skal økes. Vi vil også forsøke å holde øvrige kommunale 
avgifter skal holdes på dagens nivå. Dette løftet går foran nyinvesteringer.
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10. Frank Eilertsen, 
1959, Harstad. 
Rørlegger

11. Samira Mohammed, 
1998, Harstad.
Bj Student

12. Edvin Langstrand, 
1956, Harstad. 
Bussjåfør

Helse og omsorg
Alle i Harstad skal ha lik rett til gode offentlige helsetjenester, uavhengig av 
bakgrunn, økonomi og/eller alder. Mennesker som søker eller mottar tjenester 
fra kommunen skal møtes med verdighet og respekt, og det er viktig at deres 
rettssikkerhet ivaretas. Brukere av helsetjenester skal på en enkel måte komme i 
kontakt med tjenesten. 

Harstad Arbeiderparti ønsker å spesialisere/styrke tilbudet til pasientgrupper med 
fysiske/psykiske langtidslidelser og autismespekterforstyrrelser. Dette samme 
gjelder personer med rusproblemer og alvorlig demente pasienter. 

En best mulig kommunal helse og omsorgstjeneste forutsetter et nært og tett 
samarbeid mellom primær- og spesialisthelsetjenesten. Vi ser etableringen av 
Helsehuset som viktig for å videreutvikle dagens samarbeid. 

Harstad Arbeiderparti ønsker større fokus på at pårørende er en ressurs og at de 
skal møtes med forståelse og respekt. Pårørende kan ofte tilføre viktig kunnskap 
om pasienten/brukeren til helse og omsorgstjenestene. Samtidig kan de ha stått i 
utfordrende omsorgsituasjoner over tid, og derfor ha særskilt behov for å bli møtt 
med profesjonalitet og forståelse. Vi skal samarbeide godt med pårørende og 
deres organisasjoner. For å få til gode tjenester for brukerne og godt samarbeid 
med pårørende, må ordningen med individuell plan og koordinator fungere i 
henhold til lovens krav. 

At brukeren/pasienten får et helhetlig og godt tjenestetilbud i alle livets faser, 
gjør at det kontinuerlig må jobbes med tjenestekvalitet. Da er det viktig at vi 
videreutvikler Harstad som en livsgledekommune og tar i bruk flere frivillige 
som en ressurs.

UIT - Campus Harstad utdanner vernepleiere, sykepleiere og driver forskning 
innenfor helse og omsorgssektoren.  Vi vil ta initiativ til nye og videreutvikle 
eksisterende samarbeidsprosjekter med UIT i Harstad for å få bedre tjenester for 
brukerne våre, samtidig som vi får mer forskningsbasert kunnskap på området.
 
I årene framover vil det blir flere med behov for hjelp fra de kommunale helse og 
omsorgstjenestene. Vi må ruste oss for å møte disse utfordringene. Vi må drifte 
smartere og vi trenger flere varme hender. Å ta i bruk omsorgsteknologi tidlig, 
tilby flere lærlingeplasser samt å tilby ferdig utdannede faste hele stillinger i gode 
faglige miljø er viktige virkemidler for å kunne møte framtidas utfordringer.
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13. Kirsten Slagstad, 
1963, Sandsøy. 
Gårdbruker

14. Knut S Henriksen, 
1947, Harstad. 
Pensjonist 

15. Barbro Hætta, 1972,  
Harstad. Overlege
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Harstad Arbeiderparti vil: 
• følge opp planleggingen og sørge for at Helsehuset blir bygget.
• gjeninnføre middagsproduksjon  på sykehjemmene under forutsetning av  
 statlig finansiering, uansett skal det startes pilotprosjekt for dette på 
 ett sykehjem.
• arbeide for å sikre driften og styrke UNN Harstad, og blant annet jobbe  
 for sommeråpen fødeavdeling og døgnavdelinga for psykisk syke. 
• jobbe for å bevare akuttberedskapen i Øyriket.
• sikre at innbyggerne har en god fastlegedekning og god legevaktsordning.
• styrke arbeidet med ernæring i helse og omsorgssektoren med fokus på  
 mat og matglede.
• styrke arbeidet med lærings- og mestringskompetanse for brukere og  
 ansatte.
• ha særlig fokus på psykisk helse til ungdom også i skolehelsetjenesten. 
• etablere nytt dagsenter for utviklingshemmede.
• utvide og utvikle tilrettelagte arbeidsplasser og boliger for 
 utviklingshemmede.
• prøve ut nye metoder på pleie og hjelp til demente, gjerne i samarbeid  
 med UiT, Campus Harstad. 
• jobbe for å få til et mer helhetlig og koordinert tjenestetilbud for personer  
 med autisme/ Aspergers syndrom. 
• Øke antall lærlingeplasser, og gi kvalifiserte ungdommer fra Harstad  
 garanti om lærlingeplass innenfor helse og omsorgssektoren.
• ha flest mulig heltidsstillinger og fortsette arbeidet med 
 «kultur for heltid».
• sørge for at kommunikasjonen mellom brukeren, pårørende og kom 
 munen er god nok i alle sammenhenger.
• fortsette det gode arbeidet med forebygging og sikre Trygge 
 lokalsamfunn. 

 



16. Eskil Remme Kleven, 
1973, Harstad. 
Avdelingsleder

17. Guro Rue Johnsen, 
1991, Harstad. 
Rådgiver

18. Kenneth Mågø, 
1971, Harstad. 
Miljøarbeider
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Boligpolitikk - fra leie til eie av bolig
Harstad Arbeiderparti har som mål at ingen skal være bostedsløse i kommunen 
vår. De største sosiale forskjellene i Norge ser vi mellom de som eier og leier 
bolig. Vi ønsker at flest mulig får eie egen bolig. Da må flere få tilgang på 
Husbankens startlån og tilskudd.
 
Ungdom som ønsker å etablere seg må ut på et dyrt marked, både på eie- og 
leiesiden. Det må bygges flere billige boliger til førstegangsetablerere. Boligene 
bygges av kommunen og selges/leies til unge. I salgsavtalen inntas en 
gjenkjøpsklausul for kommunen ved videresalg. 
 
Tilgangen på midlertidig boliger og utleieboliger må økes betraktelig.  Det er i 
dag behov for ca 70 familieboliger og 25 robuste boliger, såkalte småhus. For 
bostedsløse med rus- og psykiatriutfordringer anser vi prinsippet om hus først 
som viktig. Mulighetene for å lykkes med behandling eller arbeidsinkludering 
øker når man har en trygg bosituasjon, og det vil avlaste de pårørende. For 
personer med dårlig boevne, er det viktig at kommunen tilbyr botrening.

Harstad Arbeiderpartiet vil:  

• at alle skal et godt sted å bo.
• gjennomføre tiltakene i boligpolitisk handlingsplan. 
• at kommunen skal bygge flere billige boliger som selges til 
 førstegangsetablerere.
• bygge 5 småhus pr år inntil behovet er nådd. 
• det anskaffes 30 familieboliger pr år inntil behovet er nådd. 
• øke kommunens ramme for startlån. 
• øke kommunens ramme for Husbankens etableringstilskuddsordning. 
• vurdere de kommunale retningslinjene med sikte på at det skal bli lettere  
 å få Husbankens etableringstilskudd. 
• videreføre botrening for unge (Foyer-modellen)
• etablere botreningstilbud for personer med dårlig boevne 
• få på plass en plan for vedlikehold av kommunale bygg og utleieboliger
• vi skal ta igjen vedlikeholdsetterslepet og øremerke fondsmidler til dette
• styrke bemanningen på boligkontoret
 



19. Tone Rubach, 1980, 
Sandsøy. Gårdbruker

20. Trond Viggo Opdal, 
1968, Harstad.
Offiser

21. Linda Solheim 
Martinsen, 1985, Harstad.                                          
Avdelingsleder                                                     
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Barn og Unge
Alle barn i Harstad skal ha like muligheter for en god oppvekst, utdanning 
og fritidstilbud, og gis gode vilkår for lek og læring både i barnehagen og  
grunnskolen. Vårt mål er at barne- og ungdomsfamilier som flytter til regionen, 
velger Harstad som bosted fordi vi har gode tjenestetilbud innenfor oppvekst-
sektoren. For å nå disse målene må vi tilby nok tjenester av god kvalitet. Med-
virkning fra foresatte, barn og ungdom er viktig når gode tilbud skal utformes. 

Vi har oppnådd full barnehagedekning, og vi har vedtatt pedagognorm i 
barnehagene. Vi vil jobbe videre med å forbedre kvaliteten på barnehagetilbudet.
 
Innenfor grunnskolen vil vi ha godt vedlikeholdte og trygge skolebygg. Harstad 
Arbeiderparti vil at skolen skal ha moderne utstyr for bedre læring, samtidig som 
vi fokuserer på å bedre 
samarbeidet mellom skolen og hjemmet. Undervisningen i Harstads skoler skal 
være fleksibel, med tilpasset oppfølging i ulike fag. Vi vil at begrepet «tidlig 
innsats» skal fylles med innhold og vil utarbeide en konkret handlingsplan. Dette 
innebærer bl.a. at barn som ikke har lært å lese eller når målene i læreplanen i 
løpet av de to første år, skal få tettere oppfølging. Laget rundt eleven skal styrkes 
ved at vi øker de spesialpedagogiske ressursene, og at vi har større lærertetthet. 
Vi vil også arbeide for å få på plass en frivillig løsning med et ressurssenter for 
elever med særskilte behov. Enhetsskole- og nærskoleprinsippet legges likevel til 
grunn. 

Harstad Arbeiderparti vil at det skal være nulltoleranse for mobbing på våre 
skoler samt nettmobbing av medelever. Dette vil vi oppnå ved å ansvarliggjøre 
skoleledelsen, lærere og foresatte, slik at eventuelle mobbesaker blir tatt tak i og 
behandlet på forsvarlig måte. Undersøkelser viser at flere unge sliter psykisk. 
Da kan det være viktig å ha noen å snakke med eller få råd av. Vi vil følge opp 
styrkingen av skolehelsetjenesten og fortsette samarbeidet med mobbeombudet.

Læreren er viktig for å oppnå god kvalitet i skolen. Vi vil at våre lærere skal ha 
gode tilbud til 
faglig oppdatering, etter- og videreutdanning. Vi vil også videreføre arbeidet med 
å få tydeligere skoleledelse, herunder tydelig ledelse i det pedagogiske 
utviklingsarbeidet.

Innenfor barnehagesektoren vil Harstad Arbeiderparti:
• ha godt kvalifiserte ansatte i alle barnehager - oppfylle pedagognormen.
• bygge ny barnehage i Sørbygda. 
• ha et godt inneklima og uteområder med gode utviklingsmuligheter. Bar 
 nas arbeidsmiljø er like viktig som de voksnes. 
• ha full barnehagedekning til enhver tid og søke å finne fleksible løsninger  
 for opptak. 



22. Kai Ove Ludviksen, 
1985, Harstad. 
Student 

23. Heid-Randi Nilsen, 
1961, Harstad, 
Pensjonist

24. Morten Erik Norwich, 
1953, Harstad. 
Pensjonist
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Innenfor skolesektoren vil Harstad Arbeiderparti: 
• bygge Bergseng skole.
• planlegge renovering/utbedring av Kanebogen skole.
• få på plass en egen handlingsplan for «tidlig innsats».
• etablere ressurssenter i ungdomsskolen for elever med særskilte behov og  
 utrede tilsvarende for barneskolen.
• ha trygge skolebygg med godt inneklima – barn og unges arbeidsmiljø er  
 like viktig som de voksnes. 
• få på plass et pilotprosjekt for gratis skolemat i grunnskolen. 
• gode arbeidsforhold for lærerne. Følge opp planer for etter- og videreut 
 danning av lærere.
• styrke lærernes kompetanse på psykisk helse og rus.
• opprettholde og styrke skolebibliotek.
• sikre gode overganger mellom grunnskole og vgs, også gjennom samar 
 beidet med oppfølgingstjenesten.
• arbeide for trygge skoleveier.
• organiserer skolehverdagen på ulike måter for å fremme trivsel og læring  
 for elver som opplever utfordringer med skolen..
• ha større lærertetthet i de første skoleårene.. 
• ha en hensiktsmessig skolestruktur som har nærhet til elevene. 
• investere i gode og oppdaterte IT-løsninger.
• arbeide for å forbedre innholdet i SFO. 
• utvikle Grøtavær leirskole for å imøtekomme fremtidige behov.

Kultur, idrett og fritid
Harstad skal fortsatt være en ledende kulturby som legger vektlegger kultur i alle 
deler av samfunnslivet. Kultur er viktig hele livet og vi ønsker å bygge ned ter-
skler for deltagelse i kulturtilbudet. Vi vil bidra til at barn og unge møter kultur 
tidlig, og at de får utvikle egen skaperkraft. Her spiller kulturskolen, kulturhuset 
og Festspillene i Nord-Norge en sentral rolle. 

Harstad har et godt utviklet tilbud innen idrett. Idrettsopplevelser er en viktig 
bidragsyter for bedre integrering, folkehelse, sosial utjevning og likestilling. 
Det blir derfor viktig å støtte opp om tilbudene. Det er fortsatt underdekning 
på idrettsanlegg som må løses gjennom kommunale investeringer. Vi vil også 
jobbe sammen med idretten for utvikling av eksisterende og etablering av nye 
idrettsanlegg. Vi skal stimulere til bygging ved å garantere for lån og kompens-
ere rentekostnader i perioden man venter på spillemidler. Videre skal vi styrke 
kommunens evne til rådgivning innen bygging av idrettsanlegg, samt spillemid-
delordningen. Vi ser betydningen av å ha et aktivt idrettsråd som kan samle og 
koordinere idretten i Harstad og vi vil derfor bidra til å styrke dette. 

Ved å legge til rette for friluftsliv, er vi med på å gjøre det til en viktig del av 
hverdagen til menneskene i kommunen vår. Dette vil bidra til økt trivsel, og 
hjelper oss også å ta vare på naturen. I folkehelseperspektiv er det viktig å skape 
tilgjengelighet til denne naturen gjennom å utvikle flere områder av kommunen 
som attraktive for fritidsaktiviteter for alle innbyggere.  Friluftslivet er en god 
arena for mestring og skaper gode sosiale arenaer, både for barn og voksne. 
Friluftslivet har dessuten stort potensial i integreringsarbeidet som en arena for 
inkludering, aktivitet og språktrening

.



25. Hans Kristian Skogly 
1967, Sandtorg. 
Konsulent

26. Elsa Floer, 1942, 
Sørvik. Pensjonist

27. Andreas Hay, 1976, 
Harstad. Vernepleier
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Harstad Arbeiderpartiet vil:  
• styrke kulturenheten og tilbudet på Harstad kulturskole.
• jobbe for å få et nasjonalt senter for Outsiders Art i Harstad.
• bidra til etablering av ny kino og nytt bibliotek dersom vi har økonomi 
 til det.
• ha tilstrekkelig og godt tilbud på ungdomsklubber.
• jobbe for sikre stabil finansiering for Anna Rogde.
• legge til rette for kultur som næring, herunder tilgodese
 kulturnæringsetableringer ved tildeling fra næringsfondet. 
• arbeide for å sikre gode driftsvilkår for Hærens Musikkorps.
• øke tilskudd til frivillige lag og foreninger.
• dekke rentekostnadene for lån i påvente av utbetaling av spillemidler. 
• få på plass egen plan for å ta igjen vedlikeholdsetterslepet på 
 kommunale idrettsanlegg. 
• bygge idrettshall og turnhall sammen med andre, i tilknytning til en 
 ny videregående skole.
• utrede mulighet for ishockeyhall med frilekareal.
• bidra til realisering av Kilkamhallen.
• få på plass egen helthetlig plan for merking og utvikling av turstier. 
• få på plass helhetlig plan for utvikling av Folkeparken.
• få på plass helhetlig plan for atelieret og bruk av gamle Harstad skole.
• se på muligheten og medvirke til at det etableres en plan for å utvikle  
 Sølvskjellvågen/Altevågen som et attraktivt fritidsområde.
• flere turstier gjennom hele kommunen, herunder «Øverveien» fra Sørvik  
 til Folkeparken.

Arbeidsgiverpolitikk
I den norske modellen er 3-parts samarbeidet sentralt. Harstad Arbeiderparti 
mener også at det faglig-politiske samarbeidet er viktig lokalt, og vi har derfor 
inngått en egen faglig-politisk avtale med LO Sør-Troms.

Vi vil være en god arbeidsgiver gjennom et godt samarbeid med fagbevegelsen. 
Vi anerkjenner at en sterk offentlig sektor med høy kompetanse er det viktigste 
redskapet for å nå vårt mål om å levere kommunale tjenester av høy kvalitet.
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Harstad Arbeiderparti vil:
følge opp forpliktelsene i den faglig-politiske samarbeidsavtalen herunder:

• evaluere og revitalisere arbeidet i partssammensatt utvalg.  
• få på plass egne innovasjonsdager hvor vi synliggjør det kommunale   
 utviklingsarbeidet.
• jobbe systematisk for å få på plass kvalifisert personell, spesielt i helse og  
 omsorgssektoren.
• utarbeide kompetansestatus og en helhetlig plan med tiltak for 
 nyrekruttering samt skolering/kompetanseheving av de tilsatte.
• jobbe for at andelen kvinner i leder og topplederstillinger i kommunen  
 utgjør 50%.
• fortsette arbeidet for at heltid skal bli en rettighet og følge opp arbeidet  
 med «kultur for heltid».
• at veiledere for kommunale lærlinger gis insentiver og opplæring,   
 herunder funksjonstillegg.
• garantere lærlingeplass i helse og omsorgssektoren til kvalifiserte søkere  
 med ungdomsrett fra Harstad . 
• at eldre arbeidstakere med lang relevant praksis også får gjennomført  
 fagprøve.
• bekjempe sosial dumping gjennom å stille krav i kommunale 
 innkjøpsavtaler.
• stille krav om at det ved kommunale anbud skal være tariffavtale hos  
 leverandører.

Generell regional utvikling
Med regionreformen vil det være viktigere enn noensinne at vi snakker med 
samlet stemme i Midtre Hålogaland. Vi må styrke samhandlingen med våre 
nabobyer Narvik, Finnsnes, Sortland og Svolvær. Vi må samhandle med kom-
munene i våre naboregioner; Lofoten og Vesterålen. Samarbeidet i Sør-Troms 
regionråd må styrkes og videreutvikles, herunder at vi innlemmer Narvik kom-
mune som har søkt om opptak.

Harstad Arbeiderparti vil arbeide for:
• et nytt og slagkraftig regionråd på tvers av fylkesgrensene
• etablere et regionalt ungdomsråd
• at Midtre Hålogaland Regionforum blir en samlet og tydelig stemme fra  
 hele Lofoten, Vesterålen, Ofoten, Sør- Troms og Midt-Troms
• mer systematisk påvirkning av regionale myndigheter i fht. deres inves 
 teringer i regionen
• videreutvikling av Evenes som regional lufthavn
• få finansiert vegutbedringer på strekningen Tjeldsund bru – Harstad i  
 nasjonal transportplan
• støtte opp under Vardobaiki samisk senter sitt regionale arbeid innenfor  
 samisk språk og kultur 
• initiere og støtte opp om regionale samarbeidsprosjekter
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Miljø
I Harstad har vi nylig vedtatt en egen klima- og miljøplan med 
handlingsprogram. Hovedmålet med planen er at vi skal identifisere våre klima 
og miljøutfordringer, samt ha konkrete tiltaksplaner for å gjøre noe med de. 
Tiltakene skal vurderes årlig i forbindelse med det øvrige økonomiplanarbeidet. 
På denne måten skal vi arbeide systematisk for å møte utfordringene, og sette av 
tilstrekkelige midler til gjennomføring. 

Harstad arbeiderparti vil:
• at alle kommunale enheter skal være miljøfyrtårnsertifisert innen 2022
• gjennomføre skrotnisseaksjon annethvert år for innsamling av metallskrot
• gjennomføre årlige Rusken og strandryddingaksjoner
• få på plass søppelsorteringsordning for plast
• utarbeide egen plan for reduksjon av plastbruk
• overvåke luftkvaliteten i sentrum og feie veier oftere i perioder med  
 dårlig luftkvalitet
• etablere offentlige ladestasjoner for elbiler
• innarbeide miljøkriterier i anskaffelsesregelverket
• innarbeide Smart City-konseptet i kommuneplanen
• få på plass flere sykkelparkeringsplasser i sentrum og ved kommunale  
 bygg
• få på plass bysykler som en del av kollektivtilbudet
• opprettholde og støtte arbeidslaget som jobber for en renere og triveligere  
 by
• oppmuntre til byforskjønning sammen med næringslivet og innbyggere
• stimulere til gjenbruk i samarbeid med HRS

Næringsutvikling  
  
Harstad kommune skal være en pådriver og tilrettelegger for næringsetableringer 
og utvikling i kommunen.  For å få dette til, må vi ha oppdaterte planverk og 
tilgjengelige næringsareal med tilstrekkelig infrastruktur. Med infrastruktur 
forstås bredbånd, krafttilførsel, vei og havn. Videre må vi ha tilgang på kompe-
tent arbeidskraft, attraktive utdanningstilbud i regionen, samt god samhandling 
med virkemiddelapparat og fylkeskommunen.

Næringsutvikling må høyere opp på den politiske agendaen og få bredere politisk 
fokus. Vår næringsavdeling skal være profesjonelle og imøtekommende. Vi skal 
ha god kommunikasjon og godt samarbeid med næringsforeninger og 
enkeltaktører både på administrativt og politisk nivå. 

Vi vil satse særskilt på å bidra til videreutvikling av næringer hvor vi har 
strategiske fortrinn; verkstedindustrien, havbruk, petroleum, handel, kulturnæring 
og forsvar. Klimatruslene må tas på alvor. Vi må ha en bærekraftig utvikling også 
lokalt. Da må de lokale trafikale utfordringer løses, og det må legges til rette for 
et bedre tilbud innenfor kollektivtrafikk, samt for gående og syklende. Harstad-
pakken må fullføres.  
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Harstad har mange arbeidsplasser innen fiske og jordbruk. I forbindelse med 
generasjonsskifter forsvinner mange arbeidsplasser innenfor primærnæringene. Ved 
systematisk bruk av næringsfondet, vil vi bidra til at arbeidsplasser kan beholdes og 
at det  skapes nye. Støtte til nydyrking av areal er et slikt stimuleringstilskudd. 
Jordvern er viktig å ivareta.
 
Norsk olje- og gassnæring skal være en viktig næring for Norge i flere tiår 
framover. Fellesskapets netto inntekter fra olje og gass var 180 milliarder kroner i 
2017, og nesten 200 000 mennesker er grovt regnet sysselsatt i olje- og gassnæringen. 
Samtidig som olje- og gassnæringen er svært lønnsom, utvikler den også kunnskap og 
teknologi Norge kan bruke for skape nye næringer i det grønne skiftet. Ikke minst i 
havrommet. Det er fortsatt behov for nytt leteareal, ny produksjon og bedre utnyttelse 
av eksisterende felt, før rørene går tomme fra Norskehavet og sørover. 

Utviklingen av Harstad som «Smart By» vil bli viktig i tiden fremover. Olje og gass 
skal fremdeles være viktig for Harstad, men fornybar energi og energieffektivisering 
må settes kraftig på kartet. Harstad skal ta i bruk ny teknologi for å bli en 
fremtidsrettet og bærekraftig kommune.

Harstad  Arbeiderparti  vil: 
• opprette et eget politisk næringsutvalg
• styrke næringsavdelingen i kommunen
• sikre utviklingen av Harstad som Smart By (Smart City)
• få på plass en ny strategisk næringsplan
• styrke næringsfondet
• at midler fra havbruksfondet også skal tilfalle områder som har størst 
 belastning av oppdrettsnæringa
• utvikle næringsarealene på Rødskjær 
• utvikle det ferdig regulerte næringsarealet på Stangnes
• sikre arealer til sjømatnæringen gjennom rullering av kystsoneplanen
• bidra til styrking og utvikling av verkstedindustriens nettverk av 
 underleverandører  
• videreutvikle og styrke Harstads posisjon som petroleumshovedstad i nord
• jobbe for konsekvensutredning av Troms II 
• jobbe for etablering av avdelingskontor for Petroleumstilsynet 
• sørge for at kommunen har god faglig kompetanse innen forvaltning av   
 primærnæringene, herunder til utvikling av nisjeprodukter
• gi støtte til nydyrking av jordbruksareal 
• gi støtte til ungdom som ønsker å etablere seg i fiskerinæringa 
• legge til rette for utvikling av næringsprosjekter i forbindelse med 
 utbyggingen på Evenes, herunder at vår leverandørindustri blir kvalifiserte til  
 å ta del i dette
• jobbe for at Forsvaret fremdeles har utviklingsmuligheter i Harstad.
• jobbe for et regionalt beredskapssenter på Åsegarden, i samarbeid med blant  
 andre Norges Brannskole på Fjelldal. 
• beholde offentlig eierskap og kontroll i Hålogaland Kraft
• støtte opp under utviklingen av Universitetet i Tromsø-Campus Harstad,   
 herunder at det tilbys desentralisert barnehagelærer- og lærerutdanning ved  
 Campus Harstad
• fullføre Harstadpakken
• jobbe systematisk for at vedlikeholdsetterslepet på kommunale veier skal tas  
 igjen
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Reiseliv og turisme
Reiselivet i nord er i stadig utvikling, og det merkes godt også i vårt område, 
særlig på vinterturismen. Harstad mangler et sterkt og robust reiselivsselskap. 
Vi skal også bidra til at turistene blir møtt med den informasjonen og hjelp som 
trengs. Organiseringen av reiselivet kan gjøres i samarbeid med reiselivsaktørene 
på Senja. Turistene på Senja svært gjerne vil ut i øyriket i Harstad kommune. 
Derfor bør Sør-Senjaferga settes høgt på agendaen.

Harstad Arbeiderparti vil:
• utarbeide en egen reiselivsstrategi for kommunen
• bidra til at destinasjonsselskapet Visit Harstad styrkes og gjøres livsk 
 raftig.
• søke samarbeid med Visit Senja om reiselivsutviklingen i Harstad/ Senja-  
 området
• jobbe for reetablering av Sør-Senjaferga.
• få på plass hensiktsmessig turistinformasjon
• få på plass god og moderne bobilparkering i sentrum 

Distrikstløftet
En by i vekst trenger et sterkt omland. Distriktene i Harstad omtales ofte som 
Nordbygda, Sørbygda og Øyriket. Harstad Arbeiderparti ønsker å fokusere på 
utvikling av disse områdene. 

I Øyriket gir ferdigstillelsen av Bjarkøyforbindelsen nye muligheter. Det er 
viktig å ivareta øyboernes interesser, men samtidig utnytte de ressursene som er 
på øyene. Vi vil legge til rette for økt bosetting og næringsutvikling i Øyriket. 
Særlig aktuelt er dette ved rullering av kystsoneplanen. Nordbygda og øyboerne 
har stor belasting med oppdrettsanlegg   - dette må de få igjen for.  Vi mener 
fordeling av Havbruksfondet må ta særlig hensyn til dette. 

I Sørbygda må det satses på infrastruktur, næring og bosetting for å møte 
mulighetene utbyggingen av Evenes flystasjon medfører. Dette krever ny in-
frastruktur, mange ansatte og dermed også økt bosetting rundt Evenes. Harstad 
Arbeiderparti ønsker å legge til rette slik at bosetting skjer i vår kommune og da 
blir utvikling av Sørbygda sentralt. 

Harstad Arbeiderparti vil:
• at alle i kommunen har tilgang på bredband
• støtte nyetablering i distriktet
• bidra til bygging av Kilkamhallen 
• hensiktsmessig offentlig transport i distriktene, søke fylket om pilotpros 
 jekt på bestillings- og serviceruter
• at flere områder i sørbygda reguleres til boligbygging
• å få regulert et boligfelt på Aun
• at bydelssenter; Sørvik, Bergseng, Lundenes og Nergården - videreut 
 vikles med flere funksjoner
• flere turstier gjennom hele kommunen herunder «Øverveien» fra Sørvik  
 til Folkeparken14
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• at gang og sykkelvei Sørvikmark- Sørvik, Kilbotn - Nordvikmyra, samt  
 Tennvassåsen – Åsegarden prioriteres i fylkets regionale transportplan,  
 samt vurdere muligheten for kommunale spleiseprosjekter
• at det etableres gatelys på skoleveien i Sørvikmark
• bygge ny barnehage i Sørbygda
• bygge ny skole på Bergseng
• ha en hensiktsmessig skole i Sørvik
• rasoverbygg på Aunveien som spleiseprosjekt med fylkeskommunen
• få på plass helårs utfartsparkering på Aunfjellet
• utbedring og reasfaltering av fylkesveier i distriktene prioriteres i regional  
 transportplan, eksempelvis fylkesvei 867 på Grytøya
• utvikling av næringsarealet på Rødskjær 
• at det gjennomføres en mulighetsstudie for Toppsundforbindelsen

Sentrumsløftet
Sentrum er kommunens og byens hjerte. Vi ønsker et levende sentrum hvor folk 
bor, og hvor handel og aktiviteter skjer både på dag- og kveldstid. Harstad skal 
være en handels- og opplevelsesby som tiltrekker seg besøk fra hele regionen. 
Mye er på plass; vi har både universitet, kulturhus og Grottebadet i sentrumsk-
jernen. Sentrumsplanen er nylig vedtatt og gir premissene for videre utvikling; 
forutsigbarhet for byggherrer og innbyggere. Mange private aktører har store 
planer i sentrumsområdene. Det er viktig at vi både administrativt og politisk har 
et apparat som ser helheten, men som ikke unødig hindrer eller forsinker slike 
prosjekter.  Det er også tiltak som legger demper på aktivitet og handel i sentrum. 
Her kan bompenger, parkeringsutfordringer og etableringer av store kjøpesenter 
utenfor bykjernen nevnes. Disse tiltakene kan være nødvendige av andre grunner, 
men de gjør at vi må ha en aktiv og fremoverlent sentrumspolitikk. 

Harstad Arbeiderparti vil:
• gjennomføre tiltakene i parkeringsstrategien, herunder fullføre byggingen  
 av et parkeringshus i sentrum
• Videreføre dagens ordning med gratis parkering ved rådhuset og 
 parkeringshuset i Havnegata
• ruste opp fellesområder og torg, herunder fullføre oppgraderingen av  
 Generalhagen og Richard Kaarbøs plass
• følge opp etableringen av Kunststien langs sjøen
• utvikle park og lekeområde i samarbeid med utbyggerne i Harstadhamn/ 
 Holstneset
• ruste opp Ottar Håløygs plass i samarbeid med Harstad havn og private  
 utbyggere, herunder få på plass en moderne og attraktiv lekeplass
• se på muligheten og medvirke til at det etableres et utendørsbad ved Ottar  
 Håløygs plass
• få på plass helhetlig kollektivterminal samt gode løsninger for kollek 
 tivtrafikken i sentrum gjennom Harstadpakken
• i samarbeid med private og Harstad kommunale pensjonskasse få på plass  
 ny og moderne kino og bibliotek hvis årlige merkostnader blir 
 overkommelige
• ferdigstille utredningen om nytt rådhus



• få sentrumsselskapet opp å stå, slik at vi sammen med dem kan 
 stimulere økt aktivitet i sentrum f.eks. ved at det gis støtte til frivillige lag  
 og foreninger som legger større arrangementer til byen og sentrum
• bistå til videreutvikling av Stien ved sjøen, herunder få til løsning over  
 Esso-tomta
• gjennom Harstad kommunale havn videreutvikle det indre havneområdet  
 i Harstad
• medvirke til at det etableres en ny sentrumsnær videregående skole med  
 tilhørende idrettshall
• bidra til at Studentsamskipnadens og UIT sine byggeplaner blir 
 gjennomført
• bidra til et ryddigere og penere sentrum 
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